

**1023 (XIV). Petition from Chief Dahir Shakul Hussen, Ali Osman Mohamed and Haji Abdulla Isse (T/PET.11/409)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Chief Dahir Shakul Hussen, Ali Osman Mohamed and Haji Abdulla Isse concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/409, T/OBS.11/26/Add.1, T/OBS.11/29/Add.1, T/L.469),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) An inquiry was held into charges concerning the conduct of the head of the G. de Martino Hospital — an inquiry in which the special representative himself participated — and that it was found that the charges were unsubstantiated;

(b) The Administration is taking steps to bring up to date all existing laws as soon as possible so that they may be in conformity with the Trusteeship Agreement;

2. *Notes* that, with a view to enabling the Council to decide as to the other charges made by the petitioners against certain officers of the Administration, it is necessary that evidence be furnished to support these charges which appear to be imprecise in their present form;

3. *Considers* nevertheless that the Administering Authority should take appropriate measures if, on investigation, any of the charges referred to in paragraph 2 above should prove to be well founded;

4. *Expresses the hope* that the Administering Authority will take early steps for the appointment of mayors of municipalities consequent on the recent elections.

*548th meeting,  
2 July 1954.*

**1024 (XIV). Petition from the Somali Youth League, Branch of Galcaio (T/PET.11/410 and Add. 1)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Somali Youth League, Branch of Galcaio, concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/410 and Add.1, T/OBS.11/33, T/L.469),

1. *Notes* the statement of the special representative that the Administering Authority has never interfered with the freedom of religion, or persecuted any person on account of his religious belief;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, in particular that appeals concerning entries in the electoral register may be addressed to the regional judges, against whose decisions appeals may be lodged with the Judge of Somaliland.

*548th meeting,  
2 July 1954.*

**1023 (XIV). Pétition du chef Dahir Chakoul Hussen et de MM. Ali Osman Mohamed et Hadji Abdulla Isse (T/PET.11/409)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du chef Dahir Chakoul Hussen et de MM. Ali Osman Mohamed et Hadji Abdulla Isse concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.11/409, T/OBS.11/26/Add.1, T/OBS.11/29/Add. 1, T/L.469),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment:

a) Que les accusations portées contre le médecin-chef de l'hôpital G. de Martino ont fait l'objet d'une enquête — enquête à laquelle le représentant spécial lui-même a participé — et qu'elles se sont révélées comme étant dénuées de fondement;

b) Que l'administration prend actuellement des mesures pour mettre à jour, aussitôt que possible, toutes les lois existantes de façon qu'elles soient conformes à l'Accord de tutelle;

2. *Constate* qu'en vue de permettre au Conseil de statuer sur les autres accusations portées par les pétitionnaires contre certains fonctionnaires de l'administration, il est nécessaire que des preuves soient apportées à l'appui de ces accusations, qui apparaissent imprécises dans leur teneur actuelle;

3. *Estime* néanmoins que l'Autorité administrante devrait prendre des mesures appropriées si, après enquête, l'une quelconque des accusations mentionnées au paragraphe 2 ci-dessus se révélait bien fondée;

4. *Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante, à la suite des récentes élections, procédera sans tarder à la nomination de maires.

*548ème séance,  
le 2 juillet 1954.*

**1024 (XIV). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Galcaio (T/PET.11/410 et Add. 1)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Galcaio, concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.11/410 et Add.1, T/OBS.11/33, T/L.469),

1. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial selon laquelle l'Autorité administrante a toujours respecté la liberté de conscience et n'a jamais poursuivi qui que ce soit pour ses convictions religieuses;

2. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, ainsi que sur la déclaration du représentant spécial, d'où il ressort notamment que les plaintes concernant les inscriptions sur les registres électoraux peuvent être soumises aux juges régionaux, contre les jugements desquels il peut être interjeté appel devant le Juge de la Somalie.

*548ème séance,  
le 2 juillet 1954.*